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سرویس اقتصادی-
در حالــی که دولت تدبیر و 
امید در قبال لغو یک کنسرت یا 
دفاع غیرقانونی از یک کاندیدای 
مســئله دار مجلس هیاهو به پا 
اجرای حکم  دربــاره  می کند، 
شــاق 17 کارگــر یک معدن 
واکنش موثری نشان نداده است.
به گزارش فارس، سه روز پیش 
خبری درباره حکم شلاق کارگران 
معدن طلای آق دره منتشر شد اما 
مســئولان و دولتمردانی که ادعای 
حمایــت از حقوق کارگــر را دارند 
بدون توجه به آن در شــمال کشور 

نشست های ستادی برگزار کردند!
بر اساس این گزارش، هم اکنون 
حکم شلاق این کارگران اجرا شده 
و نــه تنها حقوق آنان در پیگیری و 
مطالبات کارگری شان پرداخت نشد 
بلکه با ضربات ســنگین شــلاق یا 
حبس در زندان راهی خانه و پشت 

میله های آهنی شدند.
در این بــاره یک نماینده فعال 
کارگری به خبر خودکشی سه کارگر 
بیکار شــده معدن طلای آق دره در 
دی ماه سال 93 اشاره کرد و گفت: 
این خبر در شــهر تکاب پیچید در 

حالی که در محوطه معدن اقدام به 
این عمل کــرده بودند؛ در ادامه باز 
هم بی توجهی مسئولان در رابطه با 
تجمع کارگران به دلیل اخراج 350 

نفر از همکارانشان ادامه یافت.
فرامرز توفیقی افزود: شــرکت 
پیمانکار اصلی معدن طلای آق دره، 
این تعداد از کارگران فصلی معدن 
را بــه دلیــل اتمام مدت قــرارداد 
کاری شان تعدیل کرده بود و در آن 
زمان با شکایت کارفرما تحت عنوان 
ازدحام و ایجاد اغتشــاش، علیه 17 
نفر از کارگران اعلام جرم شده بود.

توفیقی با اشاره به اینکه همواره 
اخبار ناگــواری از معدن آق دره به 
گوش می رسد که تمامی هم ندارد، 
تصریــح کرد: این بار خبر کارگرانی 
که اگر به معدن نیایند، نمی توانند 
مایحتاج روزانه خانواده شان را تأمین 
کنند،  نیست بلکه خبر شلاق خوردن 
17 کارگر این معدن است که با حکم 

شکایت همان کارفرما اجرا شد.
این نماینده فعال کارگری افزود: 
سهم وزارت کار در این زمینه و در 

واقع مسئولیتش چیست؟
توفیقی گفت: بر این اساس هر 
کدام از متهمان ردیف اول تا پنجم 

بــه تحمل 150 ضربه شــلاق و 5 
سال حبس تعزیری محکوم شدند 
کــه این حکم در دادگاه تجدیدنظر 
به صد ضربه شلاق و 37 ماه حبس 

تعزیری تقلیل پیدا کرد.
توفیقی افــزود: به گفته وکیل 
پرونده و بررسی های انجام شده سایر 
متهمان نیز به پرداخت جزای نقدی 

و تحمل زندان محکوم شدند.
اعتراض  بــا  همچنین  توفیقی 
مجدد به نحوه عملکرد مســئولان 
وزارت کار در مواجهه با مشــکلات 
فعالان  کرد:  کارگری خاطرنشــان 
کارگری به این چنین برخوردهایی 
با کارگران، معترضند و قصد دارند 
در جلسات داخلی تشکل های رسمی 
کارگری این موضوع را مطرح کنند 
تا موضعی  آشکار در مورد آن گرفته 
شود چرا که گسترش چنین مسائلی 
نه به صلاح جامعه کارگری است و نه 

وجهه خوبی برای کشور دارد.
برخوردهای دوگانه

اما در کنار زخم های مانده بر تن 
کارگران معدن آق دره، آنچه بیش 
از هر چیزی آن ها را عذاب می دهد، 
برخــورد دوگانه مســئولان دولت 
یازدهم در مواجهه با دردهای اقشار 

ضعیف جامعه است.
دولت در بعضی مسائل مبتذل 
اجتماعی همچون تأیید نشدن یک 
کاندیدای مسئله دار انتخابات مجلس 
یا لغو یک کنسرت چنان پر هیاهو 
ورود می کند کــه گویی درد مردم 
تنها برگزاری یک کنسرت آن هم با 
زیر پا گذاشتن ارزش ها و شئونات 
مورد احترام مردم است ولی در برابر 
مسائل معیشتی مردم که مستقیما 
به ضعف عملکرد دولت مرتبط است 

سکوت اختیار می کند.
 مثلا سخنگوی دولت در واکنش 
به عدم برگزاری یک کنســرت در 
گفت:»رئیس جمهور  نیشابور  شهر 
به صراحت نســبت به اینکه برخی 
مراتب  لغــو می شــود،  مجوزهــا 
نارضایتی و تکدر خود را اعلام کرده 
است. لغو این مجوزها آثار فرهنگی 
سوئی دارد و گاهی اوقات نسبت به 
برخی افرادی صورت می گیرد، که 

جای تاسف است .«
تأییــد نشــدن  در ماجــرای 
صلاحیــت نهایی یــک کاندیدای 
مجلس به دلایل قانونی هم بسیاری 
از مدعیان آزادی و حقوق مردم خود 
را به در و دیوار زدند و با تلاش برای 

غبــار آلود کردن فضــا و دور زدن 
قانون، مراجع مربوطه را مجبور به 
پذیرش کاندیدای خود کنند و در 
این باره حتی رئیس جمهور نیز با 
هدایت مشاوران خود به این موضوع 

ورود کرد.
حال کارگران از خود می پرسند 
دولتی که این چنین برای مشکلات 
قشــر مرفــه جامعه ســینه چاک 
می دهد، برای رفع مشــکل حقوق 
عقب مانده آن ها و شــلاق هایی که 
بــه خاطر آن تحمــل کرده اند چه 

واکنشی نشان می دهد؟
هــر چند ممکن اســت اعمال 
مجرمانه ای از سوی کارگران معترض 
که بدلیل مشکلات معیشتی کنترل 
خود را از دست داده اند رخ داده باشد 
اما بی شــک آنچه بیش از هر چیز 
غیرقابل قبــول می نماید، عملکرد 
منفعلانــه دولت بویــژه وزارت کار 
در قبال مشکلات طبقات فرودست 

است.
نفوذ تفکر لیبرالیستی 

در دولت یازدهم
اما براســتی در دولت چه خبر 
اســت که در برابر حقوق کارگران 
این چنین سکوت کرده است؟ شاید 

بتوان پاسخ این سوال را در سخنان 
برخی وزرا و مشاوران صاحب نفوذ 

در دولت یافت.
عبــاس آخوندی وزیــر راه و 
شهرسازی که نماد تفکر لیبرالیستی 
رسوخ کرده در بدنه دولت محسوب 
می شود چند ماه پیش در اظهاراتی 
آکنده از خشــم و عصبانیت نسبت 
به اقدام ســازمان حمایت از حقوق 
مصرف کننــده در توقــف گرانــی 
بلیت قطار مدعی شد این سازمان 

مارکسیست است!
این وزیــر کابینــه روحانی و 
تعدادی از وزرای دولت که از دولت 
ســازندگی بجا مانده اند کماکان با 
اعتقاد به سیاست های ویران کننده 
و شکست خورده تعدیل ساختاری 
حاضرند به قیمت برقرار شدن نظام 
اقتصاد بازار در کشــور، کارگران و 
طبقــات ضعیف زیــر چرخ های به 
اصطلاح توســعه له شــوند. لذا در 
مــرام آن ها نه تنهــا کارفرمایان و 
صاحبان سرمایه باید مقدم شمرده 
شــوند که حمایت کارگران اساسا 
جایگاهی نــدارد، پس دلیلی ندارد 
که برای کارگــران مظلوم آق دره 

دل بسوزانند؟!

واکنش متناقض دولت تدبیر و امید
 در قبال مشکلات مردم

کشور،  برنج  انجمن  دبیر 
بازار  در  مرغوب  برنج  قیمت 
هزار   12 کیلویی حــدود  را 
تومان اعــام کرد و گفت: با 
برداشــت و ورود برنج نو به 
اوایل  و  مرداد  اواخر  در  بازار 
شــهریور ماه قیمت این کالا 

افت خواهد کرد.
جمیــل علیزاده شــایق در 
گفت وگو با مهــر مباحث مطرح 

شــده مبنی بر افزایــش مجدد 
قیمــت برنج در بــازار را تکذیب 
کرد و اظهار داشــت: قیمت این 

کالا تغییر چندانی نداشته است.
وی اضافه کرد: قیمت برنج در 
شمال که اصلًا تغییری نکرده بود 
و در تهران نیز هم اکنون برنجی 
که حداکثــر 2 تا 3 درصد خرده 
داشــته باشــد )ناخالصی در آن 
نباشد( بین 11 هزار و 500 تومان 

تا 12 هزار تومان به مشــتریان 
عرضه می شــود، ضمن اینکه در 
یک تا دو مــاه اخیر قیمت برنج 

در تهران همین عدد بوده است.
دبیر انجمن برنج کشور با بیان 
اینکه ما تا زمان برداشت محصول 
جدیــد و عرضه آن به بازار یعنی 
تا اواخر مرداد و اوایل شــهریور 
ماه مقداری افزایش قیمت داریم، 
این امری طبیعی اســت، چرا که 
طی این مدت ما تولید نداریم اما 

مصرف ادامه دارد.
شایق افزود: از مصرف کنندگان 
درخواست می کنیم حدود دو ماه 
دیگــر صبر کنند و تــا آن زمان 

قیمت ها کاملًا افت خواهد کرد.
وی بــا بیان اینکه هیچ اتفاق 
خاصــی در بازار برنــج رخ نداده 
است، گفت: عده ای قصد تشویش 
اذهان عمومی و بر هم زدن شرایط 

بازار را دارند.

یک مسئول:

قیمت برنج چند ماه دیگر کاهش می یابد 
مردم صبر کنند!

مدیرعامل اسبق شرکت ملی 
ایران،  نفتی  فرآورده های  پخش 
در ســال  بنزین  واردات  میزان 
جــاری را روزانه 16 میلیون لیتر 
دانست و از شکست برنامه تولید 
وزارت نفت برای دستیابی به تولید 
روزانه 65 میلیــون لیتر بنزین 

سخن گفت.
جلیــل ســالاری در گفت وگو با 
نســیم آن لاین اعلام داشت که قرار 
بود تولید روزانه بنزین در کشــور به 
رقم 65 میلیون لیتر برسد، در حالی 
که وزارت نفت نتوانست این برنامه را 

محقق سازد.
به گفته وی، هم اکنون رقم تولید 
روزانه بنزین 57 میلیون لیتر بوده که 
بــا کاهش 8 میلیون لیتر، این برنامه 
وزارت نفت هم محقق نشد. سالاری، از 
ناهماهنگی بین پالایشگاه ها و شرکت 
ملی پالایــش پخــش فرآورده های 
نفتی خبر داد و اذعان داشت که این 
ناهماهنگی منجر به افت زیاد تولید 

بنزین شده است.
وی، از فقدان یک تمایز جدی بین 
پالایشگاه های دارای محصولات متنوع 
و کمتر متنوع سخن گفت که همین 
عامل سبب شده، انگیزه تولید بنزین 
در بین بعضی از پالایشگاه ها کاهش 

یابد و اذعان داشت که به دلیل انجام 
پالایشگاه های  با  اصلاحات،  نشــدن 
تولیــد کننده محصولات با کیفیت و 
بی کیفیت یکســان برخورد می شود 
که تداعی کننده یکسان بودن دوغ و 

دوشاب است.
مدیرعامل اســبق شــرکت ملی 
پخــش فرآورده های نفتــی ایران به 
چالش های صنعت پالایشگاهی کشور 
اشــاره کرد و گفت: پالایشــگاه ها به 
عنوان بخش خصوصی به دنبال کسب 
ســود بوده ولی شرکت ملی پالایش 
باید شــاخص های تمایزی  و پخش 
فعالیت کیفی را رعایت کند در حالی 
که به دلیل انجام نشــدن اصلاحات 
پالایشگاه ها  با همه  برخورد یکسانی 

می شود.
وی، خالی بودن ظرفیت بخشی از 
پالایشگاه ها را یکی دیگر از چالش های 
برشــمرد که  پالایشــگاهی  صنعت 
این امــر به دلیــل ناهماهنگی بین 
مدیریت شرکت ملی پالایش و پخش 
فرآورده هــای نفتی و پالایشــگاه ها 
صورت گرفته و ســبب شده خوراک 

مورد نیاز به موقع به آنها نرسد.
ســالاری، چالش دیگر را شفاف 
نشدن موضوع مالیات بر ارزش افزوده 
دانست که منجر شده حساب برخی از 

شرکت های پالایشگاهی مسدود شودو 
ادامه داد که پرداخت مالیات ارزش بر 

افزوده وظیفه دولت است.
وی، بــا بیان اینکه بروز برخی از 
حوادث و ماجراها منجر به توقف تولید 
بنزین یورو 4 در اراک شده گفت که 
در حال حاضر تولید بنزین یورو 4 این 
پالایشگاه کاهش یافته و قرار بود که 
توزیع بنزین یورو 4 در هشــت کلان 
شــهر در سال گذشته به اتمام برسد 
که نشد و این طرح هم شکست خورد.

مدیرعامل اســبق شــرکت ملی 
پخش فرآورده های نفتی ایران، حذف 

کارت ســوخت را عامــل مهمی در 
افزایش مصرف بنزین دانسته و گفته 
که موازنه ای بین اعداد تولید و مصرف 
بنزین وجود نــدارد و حتی آمارهای 

اعلامی وزارت نفت شفاف نیست.
وی گفت که در ســال قبل 1/6 
میلیارد لیتر بنزین به عنوان سهمیه 
در کارت ســوخت ها موجود بود که 
بــا تعیین زمان محدود باعث شــد، 
مردم برای ســوخت نشدن سهمیه، 
کارت هــای خود را به دیگران بدهند 
و بنزین ذخیره شــده از بین رفت در 
حالــی که طبق قانون شــرکت ملی 

پخش می توانســت سهمیه را لیتری 
400 تومان از مردم بخرد هر چند که 
در همان زمان پالایش و پخش بنزین 

80 سنتی از خارج وارد کرد.
وی خبــر داد که وزارت نفت در 
سال گذشته روزانه 10 میلیون لیتر 
بنزین وارد کشور کرده که بخشی از 
بنرین مورد نیاز هم از محل پتروشیمی 
تأمین شده که اعداد مصرف و تولید در 
گزارشات اعلامی شفاف نبوده و برخی 
اعداد هم پنهان شــده است. سالاری 
گفت که در اســفند سال گذشته 74 
میلیون لیتر بنزین مصرف شــده که 

نشــان می دهد توازن بین مصرف و 
تولید از بین رفته است.

مدیر عامل اســبق شرکت ملی 
پخش فرآورده های نفتی ایران پیرامون 
بهره برداری از پالایشگاه ستاره خلیج 
فارس هــم گفت: میزان پیشــرفت 
فیزیکی این طرح در سال گذشته 4 
درصد بوده که به طور متوسط ماهانه 
به 3 دهم درصد می رسد بنابراین این 
پالایشگاه در سال جاری هم به مرحله 

تولید نخواهد رسید.
وی، در عیــن حال به نیمه تمام 
رها شــدن طرح بهینه سازی بنزین 
بندرعباس اشــاره کرد و گفت: دولت 
قبل این طرح رابا92 درصد پیشرفت 
فیزیکــی تحویل دولت جدید داد که 
باید در همان ســال اول این طرح به 
بهره برداری می رســید، در حالی در 
حــال حاضر این طرح نیمه تمام رها 

شده است.
سالاری از انجام یک سواپ نفتی 
در سال گذشته خبر داد که با هزینه 
یک دلاری در هر بشــکه انجام شده 
در حالی که هزینه ســواپ 70 دلار 
بوده و گفت که این سواپ غیر همنام 
بــوده و با کاهش قیمت آن دلال ها و 
واسطه ها سود سرشــاری هم از این 

سواپ برده اند.

مدیر عامل اسبق شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی ایران خبر داد

واردات روزانه 16 میلیون لیتر بنزین و کاهش تولید بنزین یورو۴

به  با اشاره  بازار ســرمایه  یک کارشناس 
بی رونقی این بازار پیش بینی کرد؛ رکود بورس 

ادامه خواهد داشت.
محمد آقایی در گفت وگو با تسنیم اذعان داشت: 
در شــرایط فعلی بازار سهام با رکود همراه شده ولی 
نقدینگی از بورس خارج نشده است؛ چرا که هیچ بازار 
دیگری در شرایط فعلی جذابیتی برای ورود نقدینگی 
ندارد و معامله گران ترجیح می دهند که پول و سرمایه 

خود را در بورس نگه دارند.
این کارشــناس بازار سرمایه گفت: بر این اساس 
شــرایط رکودی بورس موجب شده تا توجه بیشتر 
ســهامداران به تک ســهم های فعال در بازار سهام 

جلب شود.
وی در پاســخ به این پرسش که بازار سهام چه 
زمانی به روند رشــد و رونق خود بازمی گردد تصریح 
کرد: تا زمانی که یک محرک قوی در بازار سهام مانند 
اجرای کامل برجام و رفع تحریم ها و نیز برداشته شدن 
محدودیتهای مربوط به سوئیفت و مراودات بین المللی 
ارز به وجود نیاید، شــرایط بورس در همین وضعیت 

خواهد ماند.
سقوط 330 واحدی شاخص

شــاخص بورس تهران در ادامه روند نزولی خود 
دیــروز هم 330 واحد افت کرد و به رقم 76 هزار و 

387 واحد رسید.

دماسنج بازار سرمایه روز شنبه هم بیش از 120 
واحد ریزش کرده بود.

البته در پایان معاملات دیروز شاخص کل هم وزن 
نیز با 28 واحد کاهش عدد 13 هزار و 861 واحد را 
تجربه کرد. شــاخص سهام آزاد شناور نیز با کاهش 
370 واحدی به رقم 84 هزار و 986 واحد دست یافت.

شــاخص بازار اول اما در حالــی با کاهش 217 
واحدی به عــدد 53 هزار و 482 واحد رســید که 
شــاخص بازار دوم با کاهــش 635 واحدی به رقم 
166هزار و 857 واحد دســت یافت. امروز همچنین 
شاخص کل فرابورس )آیفکس( با کاهش 5 واحدی 

به رقم 819 واحد رسید.
به گزارش فارس، بازار سهام دیروز بازاری رکودی 
و منفی بود که با افزایش عرضه سهام در مقابل تقاضا 
مواجه شده بود. در این بازار همچون روزهای گذشته 
اغلب معامله گران با شناسایی تک سهم ها و با انگیزه 
کوتاه مدت نگری همچنان به نوسان گیری اقبال دارند.

گفتنی است شاخص بورس تهران از ابتدای سال 
جاری قریب به 5 هزار واحد ریزش کرده و زیان قابل 

توجهی را نصیب سهامداران کرده است.
اغلب ســهامداران در 3 سال دولت تدبیر و امید 
بیش از 60 درصد ســرمایه خود را از دست داده اند 
و شاید هیچ امیدی به جبران زیانشان در این دولت 

ندارند.

یک کارشناس:

رکود بورس ادامه خواهد داشت

رئیس همایش اقتصاد مقاومتی، با بیان اینکه گفتمان سازی در اجرای 
این سیاست ها نصف راه است، گفت: با بخشنامه، سیاست اقتصاد مقاومتی 

محقق نمی شود.
به گزارش فارس، موسی نجفی روز گذشته در نشست خبری همایش ملی 
اقتصاد مقاومتی )پیوند فرهنگ، سیاست و اقتصاد(، با اشاره به ابعاد سیاست های 
اقتصاد مقاومتی اظهار داشــت: برای رسیدن به اهداف اقتصاد مقاومتی، محتاج 
فرهنگ سازی هســتیم، باید از ظرفیت بخش ها و انسان های فرهنگی استفاده 
کرده و آنها را وارد میدان کنیم چرا که فرهنگ اقتصاد مقاومتی، به سیاســت و 

فرهنگ اجتماع بازمی گردد.
به گفته این استاد دانشگاه، امروز گفته می شود اقتصاد مقاومتی برای درمان 
است، اما باید گفت این نگاه، شاخصی برای درد نیز هست و می توان میزان درد 

را بیان کرد.
رئیس همایش اقتصاد مقاومتی به دو ویژگی اقتصاد مقاومتی اشــاره کرد و 
گفت: تجربه تاریخی نشان می دهد این رویکرد از توده مردم به سمت دولت بوده 

و نیز به صورت کند و آرام انجام شده است و باز فرهنگ سازی نقش اصلی را دارد.
این استاد دانشگاه افزود: اکنون در دوره استعمار فرانو هستیم که بحث اقتصاد 
مقاومتی را ضروری تر می کند و یک معیار سبک زندگی ایرانی ـ اسلامی است، به 
یک شعور ملی نیازمندیم که باید حساسیت را ایجاد کند. اگر این مباحث انجام 

شود، نصف راه را رفته ایم و اگر دیده نشود، به موفقیت نمی رسد.
جا زدن اقتصاد ریاضتی به اسم اقتصاد مقاومتی

رئیس شورای سیاست گذاری همایش اقتصاد مقاومتی نیز در این نشست با 
تاکید بر اینکه باید هر سه جنبه فرهنگ، سیاست و اقتصاد در اقتصاد مقاومتی 
بــروز و ظهور کند تصریح کرد: برخی طرفداران اقتصاد وابســته در ســال های 
گذشــته فرهنگ را منزوی کرده  و اقتصــاد مقاومتی را به عمد اقتصاد ریاضتی 

معرفی می کنند.
حجت الاسلام رضا غلامی گفت: وظیفه ما حوزوی ها و دانشگاهیان، سکوت 
نکردن و بیان واقعیاتی است که در چند سال گذشته آن طوری که باید به مردم 

بیان نشده است.

غلامــی تصریح کرد: برخی اصــرار دارند که به عمد، اقتصــاد مقاومتی را 
اقتصاد ریاضتی معرفی کنند، اما باید گفت که تا بوده، اقتصاد واردات و اقتصاد 
استعدادکش بوده است و اگر در آینده تغییری در اقتصاد رخ ندهد، مطمئناً باید 
منتظر ریاضیت های اقتصادی به مراتب سخت تری باشیم و شرایط به مراتب بدتری 

را پیش روی مردم قرار دهند که مجبورند آن را تحمل کنند.
رئیس شورای سیاستگذاری همایش اقتصاد مقاومتی با اشاره به شرایط بسیار 
تلخ امروز و موج تازه ای از بیکاری و اشتغال برای جوانان، خاطرنشان کرد: اقتصاد 
مقاومتی، به فرهنگ به شــکل عنصر مزاحم نگاه نمی کند، چرا که این اقتصاد 

منفعل است که فرهنگ آن را به چالش می کشاند.
به گفته غلامی، اقتصاد مقاومتی حرص و ولع برای غربی شــدن به قیمت 

زیرپا گذاشتن منافع ملی را نمی پذیرد.
وی افزود: به اعتقاد اصحاب اقتصاد وابسته، فرهنگ مزاحم تلقی می شود و 
در سال های گذشته شاهد هستیم که از هیچ تلاشی برای منزوی کردن فرهنگ 

فروگذار نکردند.

رئیس همایش اقتصاد مقاومتی:

تحقق اقتصاد مقاومتی با بخشنامه صورت نمی گیرد

صنایع  ســندیکای  رئیس   
آسانســور گفــت: ۹۹درصــد 
آسانســورهای اماکــن اداری و 
عمومی که مورد کنترل و بازرسی 
سازمان استاندارد قرار گرفته اند، 

غیراستاندارد هستند.
به گــزارش فــارس، محمدرضا 
زهره وندی در یک نشســت خبری با 
بیان اینکــه 50 تا 55 درصد گردش 
بــه واردات  مالی صنعت آسانســور 
اختصاص دارد، افزود: در حال حاضر 
تجهیزات آسانسور ساختمان های 5 تا 

7 طبقه در داخل تولید می شود اما در 
مورد آسانسور ساختمان های 8 طبقه 
به بالا حــدود 65 درصد ارزش ریالی 

تجهیزات به واردات اختصاص دارد.
رئیس سندیکای صنایع آسانسور 
تصریــح کرد: در حال حاضر تولید در 
کابین، لولا و موتور آسانسورهای 6 نفره 
در داخل امکان پذیر است که البته برای 
رقابت پذیر شدن باید تلاش بیشتری 
صورت گیرد و به چشم انداز صادرات 

توجه داشته باشیم.
وی با بیان اینکه در سال گذشته 

45 هزار دســتگاه آسانسور در کشور 
نصب شده است، گفت: 12 تا 13 هزار 
عدد از موتور این آسانسورها در داخل 
تولید شده و بقیه موتورها وارداتی بوده 
اســت که 7 تا 8 هزار مورد مربوط به 
آسانسورهای خاص با ارتفاع، سرعت و 

ظرفیت بالا بوده است.
وی ادامه داد: حداکثر 20 درصد از 
موتورها و درهای کابین آسانسورهای 
خاص از طریق واردات تأمین شــده 

است.
به گفتــه زهره ونــدی، در تولید 

درهای لولایی آسانســور و همچنین 
درهــای اتوماتیــک بــه خودکفایی 

رسیده ایم.
وی اجــرای قوانیــن حمایتی از 
صادرات را لازمه رشد صنعت آسانسور 
دانست و با تأکید بر لزوم کنترل اجرای 
استانداردها در صنعت آسانسور، تصریح 
کرد:  شــفافیت در تعیین نــرخ ارز، 
اجرای قوانین کپی رایت و حمایت از 
تقویت  لازمه  خارجی  سرمایه گذاران 

صادرات در این صنعت است.
رئیس سندیکای صنایع آسانسور 

از تدوین استراتژی صنعت آسانسور در 
کشور خبر داد و گفت: این استراتژی با 
تأکید بر دستیابی به تکنولوژی نوین، 
ساخت آسانسورهای خاص و عمومی و 
همچنین حقوق مصرف کننده، صادرات 
خدمات فنی مهندســی و محصولات 

ساخته شده در دست تدوین است.
وی بــا بیان اینکه در ســال های 
گذشته و در زمان رونق ساخت مسکن 
مهر، مصرف آسانســور در کشور طی 
یک ســال به 75 هزار دستگاه رسید، 
گفت: به این ترتیب ایران بعد از چین، 

آمریکا و هند به عنوان چهارمین کشور 
از نظر نصب آسانســور در یک ســال 

مطرح شد.
وی ادامه داد: سال گذشته نیز به 
اندازه تمام آسانســورهای نصب شده 
در طول یک ســال در اروپا، در ایران 

آسانسور نصب شده است.
به گفته زهره وندی، گردش مالی 
صنعت آسانســور یک چهارم صنعت 
خودروسازی است که این مسئله لزوم 
توجه نهادهای مسئول به خدمات پس 

از فروش را نشان می دهد.

کارشناس ارشد حمل ونقل 
با بیــان اینکــه دولت طی 
ســه ســال اخیر صدرا را 
فراموش کرد و نمی دانســت 
این کشتی ســازی کجاست، 
گفــت: با حمایت قــرارگاه 
خاتم الانبیاء)ص( پروژه صدرا 

بهبود یافته است.

قبــاد چوبــدار در گفت وگو 
با تســنیم، اظهار کرد: با تزریق 
نقدینگــی  به صدرا وضعیت این 

کشتی سازی بهبود یافته است.
وی تصریــح کرد: با توجه به 
اینکه ســردار عبداللهی فرمانده  
قرارگاه خاتم الانبیاء)ص( شخصاً 
برای صــدرا وقت می گذارد و در 

آنجا حضور دارد وضعیت صدرا از 
گذشته بهتر شده است. اگر این 
حضور و حمایت چــه از طریق 
قــرارگاه و چــه از طریق دولت 
ادامه داشته باشــد، وضع صدرا 

خوب می شود.
چوبدار با یادآوری اینکه دولت 
در سه سال اخیر هیچ حمایتی از 
صدرا نکرده اســت، افزود: دولت 
صدرا را فراموش کرد و بلد نبود 
این کشتی سازی کجاست. اولویت 

دولت صدرا نبود.
وی با بیان اینکه فعال شدن 
صــدرا می تواند 15 هزار شــغل 
مولد ایجاد کند، اظهار کرد: دولت 
یا نتوانســت یا نخواســت کاری 
برای صــدرا انجام دهد تا زمینه 

اشتغالزایی مولد را فراهم کند.
این کارشناس ارشد حمل ونقل 
در ادامه بــا بیــان اینکه »فکر 
می کنم دولت خوابش برده است«، 
گفت: دولت یا  دچار ابهام شــده 
یا آن که مسیر را گم کرده است.

کارشناس ارشد حمل ونقل:

دولت  پروژه صدرا را فراموش کرد
سپاه آن را نجات داد

ه  لتخوا عدا جنبش 
دانشــجویی با انتشار 
نهادهای  از  بیانیــه ای 
است  خواسته  نظارتی 
پیرو جلسات روشنگرانه 
و کارشناسی دلسوزان، 
و  پیگیری ها  نتیجــه 
تحقیقات خود را درباره 
قراردادهای جدید نفتی 
اطاع  به  شفاف  به طور 

مردم برسانند.
خبرگزاری  گزارش  به 
از  بخشــی  در  فــارس، 
بیانیه جنبــش عدالتخواه 
دانشــجویی آمده است: از 
ابتــدا تلاش وزارت نفت و 
دولت بر این اســاس بوده 
که در رکود کامل خبری 
و در بی خبری و ســکوت 
نخبگان و مــردم و بدون 
نهادهای  نظارت  و  اشراف 
الگویی  امنیتی،  و  نظارتی 
را بــا ایراداتی اساســی با 
وســعت زمانی 20 تا 25 
ســال و پوشــش میدانی 
اغلب میادین هیدروکربنی 
به  یا  اســلامی  جمهوری 
نفت  ذخایر  تمام  تعبیری 
و گاز فعلی و آینده کشور 
را طــرح، تصویــب و اجرا 
کنــد که با هوشــیاری و 
فراست بخش مهمی از بدنه 
وزارت  دلسوز  کارشناسی 
اقتصادی،  نخبگان  و  نفت 
همچنین  و  حقوقی  فنی، 
دانشجویان عدالت خواه در 
و  مطالبه گری  روشنگری، 
برجســته کردن موضوع و 
توجیه و تفسیر کارشناسی 
الگو برای نهادهای نظارتی 
و مســئول، زمــان نهایی 
انعقاد  و  الگــو  این  کردن 
شــرکت های  با  قراردادها 
خارجی بــه تعویق افتاد و 
جزئیات کامل این الگو برای 
نهادهای نظارتی و امنیتی 
از جمله ســازمان بازرسی 
کل کشور و مجلس شورای 
اســلامی تفسیر و توضیح 

داده شد.
افزوده  بیانیــه  این  در 
شده است: پس از گذشت 
چندین مــاه از طرح این 
مدل از قراردادها با وجود 
ایــرادات وارده به ماهیت 
همچنــان  قراردادهــا، 
نحــوه و نتیجه  پیگیری ها 
دســتگاه های  ســوی  از 
نظارتی در ســکوت کامل 
خبری به سر می برد و در 
گفت وشنودهای غیررسمی 
اخبار ضد و نقیضی از این 
پیگیری ها به دست می آید.
مطرح  سؤال  این  حال 
اســت که چرا جلســات 
پیگیری و بررســی چنین 
ایــن اهمیت و  با  الگویی 
باتوجه به تعهداتی که ایجاد 
می کند پشت درهای بسته 
و در سکوت کامل خبری 
برگزار می شــود و مردم از 
روند پیگیری این قراردادها 
مسئول  دســتگاه های  در 

مطلع نیستند؟
در پایــان ایــن بیانیه 
ضمن تاکیــد بر این نکته 
که بخش بزرگی از ایرادات 
مطرح بر ماهیت این الگو 
وارد می شود نه بر حواشی 
و جزئیات آن، از نهادهای 
نظارتی خواسته شده پیرو 
و  روشــنگرانه  جلســات 
کارشناسی دلسوزان، نتیجه 
پیگیری ها و تحقیقات خود 
را به طور شفاف به اطلاع 
مردم برســانند و خواهان 
ورود جــدی نماینــدگان 
ذیربط  مسئولان  مجلس، 
و کارشناسان دلسوز است.

جنبش عدالتخواه 
دانشجویی خطاب

 به مسئولان:

نتیجه جلسات 
بررسی 

قراردادهای 
جدید نفتی را 

اعلام کنید

گوشــت  اتحادیه  رئیس 
گوسفندی با بیان اینکه هیچ 
گوشت  تامین  برای  مشکلی 
گوسفند مورد نیاز مردم در ماه 
ندارد،  وجود  رمضان  مبارک 
گفت: تولید گوشــت فراوان 
است و هیچ افزایش قیمتی در 

ماه مبارک نخواهد بود.
علی اصغر ملکی در گفت وگو 
با خبرگزاری فارس گفت: افزایش 
تقاضایی برای گوشت گوسفندی 
در ماه مبــارک رمضان معمولا 
پیــش نمی آید، امــا در صورت 
افزایش تقاضا هم کمبودی وجود 

ندارد.
اتحادیــه گوشــت  رئیــس 
گوسفندی با بیان اینکه افزایش 
قیمت گوشت گوسفند در ماه های 
آخر سال گذشته به خاطر صادرات 
دام کوچک بود، افزود: با زاد و ولد 
دام ها در فصل بهار کمبود جبران 

شده و هیچ مشکلی برای تامین 
گوشت گوسفندی مورد نیاز مردم 

وجود ندارد.
وی افــزود: قیمــت هر کیلو 
گوشت گوســفندی از بهمن ماه 
سال گذشته تاکنون 4 هزار تومان 
کاهش داشــته اســت و افزایش 

قیمــت در ماه مبــارک  رمضان 
نخواهد بود.

ملکی تصریح کرد: هر کیلوگرم 
گوشت گوسفندی با قیمت 26هزار 
تــا 26 هــزار و 500 تومــان به 
مغازه دارها تحویل می شود و آنها 
هم هر کیلوگرم شقه بدون دنبه را 

با قیمت 30 هزار تومان به مشتری 
عرضه می کنند.

اتحادیــه گوشــت  رئیــس 
گوســفندی بیان داشت:  باتوجه 
به افزایش تولید در نیمه نخست 
سال به علت زاد و ولد دام نیازی 

به واردات گوشت قرمز نیست.

»م.ش« دلال دکل نفتی 87 میلیون دلاری 
فورچونا با حکم مراجع قضایی پس از گذشت 

نزدیک به یک سال حبس آزاد شد.
به گزارش خبرگزاری فارس، »م.ش« دلال دکل 
87 میلیون دلاری فورچونا با حکم مراجع قضایی پس 

از گذشت نزدیک به یک سال حبس آزاد شد.
این گزارش حاکی اســت براساس این حکم پس 
از ارزش گذاری دو دکل متعلق به شرکت حفاری نام 
برده توسط مرجع قضایی، این دو دکل به عنوان وثیقه 

در ازای آزادی این دلال نفتی توقیف شد.
براساس این گزارش، سال گذشته این خبرگزاری 
از بازداشت یکی از متهمان فساد در شرکت تاسیسات 

دریایی خبر داده بود که غلامحســین محسنی اژه ای 
سخنگوی قوه قضائیه چندی بعد این خبر را تایید کرد.

این گزارش حاکی اســت، برای بررسی فساد در 
دوره های مختلف مدیریتی شرکت تاسیسات دریایی 
از زمان تأسیس تاکنون، پیگیری های قضایی در حال 
انجام است و در این رابطه برای دو تن از مدیران عامل 
سابق این شرکت پرونده های قضایی تشکیل شده است.

بــر این اســاس، یکــی از موارد مربــوط به این 
پرونده های فســاد، پرداخت پول یک دکل به ارزش 
87 میلیــون دلار به دلالان بــود، اما این دکل هرگز 
بــه ایران نیامد و در حال حاضر در خلیج مکزیک در 

حال حفاری است.

یک مسئول:

۹۹درصد آسانسورهای اماکن عمومی غیراستاندارد است

دلال دکل نفتی گمشده آزاد شد

رئیس اتحادیه گوشت گوسفندی:

گوشت قرمز در ماه مبارک رمضان گران نمی شود


